

မုၢ်ဘူၣ်နံၤ, လါမုၢ် ၂၁, ၂၀၂၂

နံၤလါအဂ့ၢ်ဆူဘၢဖလိၣ်ပဒိၣ်ကွီတၢ်မၤလိပုၤတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်,

ဖဲမဟါတနံၤအံၤ, တၢ်ကဲထီၣ်သးလါအလီၤသးအုးတခါဒီးမုၢ်ဝဲတၢ်မၤကွၢ်အဒိၣ်ကတၢ်တခါလါဘၢဖလိၣ်ပဒိၣ်ကွီတဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်ခဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဝဲဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအဒိၣ်ကတၢ် ဒီးတၢ်လီၤသးအုးလါပနၢ်ပၢၢ်တသ့ဘၣ်တခါ, လါသးသမူယံၤလါအ

ဖျါၣ်တဆံၤလါဘၣ်လီၤမၤကွၢ်ဝဲခိၣ်လီၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တခါဂ့ၢ်တခါဂ့ၢ် မုၢ်ဝဲတၢ်အစ့ၣ်အပျါဒီးပတူၢ်လိာ်အိၣ်တသ့ဝဲလုၤတက့ၤန့ၣ်ဘၣ်. ပတူၢ်လိာ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တခါဂ့ၢ်တခါလါပကွီတဖၣ်အပူၤတသ့ဝဲလုၤတက့ၤန့ၣ်ဘၣ်. ယအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ပလီၢ်ပဘၢဖလိၣ်ကွီပုၤမၤတဖိ, ကွီဖိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ဒီးပုၤတၢ်ဖိခဲလၢၢ်တဖၣ် လါကတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကစီၣ်လါဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တဖၣ်ဝဲအခါမုၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်ဝဲအခါမုၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အရူဒိၣ်ဝဲလါပဘၣ်န့ၣ်ပၢၢ်ပဝဲ တၢ်အိၣ်ဘူၣ်အိၣ်ဘူၣ်န့ၣ် မုၢ်ဝဲတၢ်ကူၣ်အါမၤသကိးတၢ်တခါ, ဒီးပတၢ်ဘၣ်အိၣ်ဘူၣ်လါတၢ်တြီဆၢဝဲတၢ်အါတၢ်သိဒီးတၢ်မၤကမၣ်တၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်. ယတၢ်ယုကညးမုၢ်ဝဲတၢ်အံၤ "နမ့ၢ်ထံၣ်ဒီးန့ၢ်ဟူတၢ်တခါခါ...တီၣ်ဖျါထီၣ်တဘျီယိတက့ၢ်. " ...တဘၣ်အိၣ်ဆၢထၢၣ်လါတၢ်ကပၤဒီးတဘၣ်အိၣ်ခိးမုၢ်လၢလါ ပုၤအဂၤတဂၤကတီၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တဂ့ၢ်. ပကဘၣ်မုၢ်ပုၤလါဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိတလဲ, လါပအဲၣ်ဒီးထံၣ်. ပဖိပလံၤခါဆူညါလိာ်ဘၣ်ဝဲလါပဘၣ်မၤတၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးဖဲမဟါတနံၤအံၤ, တၢ်သ့ၣ်ဂ့ၢ်သးဝါ လါအတယၣ်အသးဘၣ် ဒီးတၢ်ဟဲပၣ်ဖိၣ်သးတပူၤယိလါဝုၢ်ဘၢဖ

လိာ်ဒိတၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်အသိး. တၢ်ကိးအိၣ်လါ "ပုၤဟံၣ်ခိၣ်ဟံၣ်ယၢဖိလါအဂ့ၢ်ဝုၢ်တဖျါ" လါယတထံၣ်ဘၣ်နီတဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မုၢ်လၢလါခါဆူညါအဂီၢ်, ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လါလီၤသးအုးဖးဒိၣ်အံၤဒေၣ်လဲၣ်အပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ယဘၣ်ပၣ်ဖျါစ့ၢ်ကိးလါ ယပၣ်ကဖၢသးဒိၣ်မးလါဘၢဖလိၣ်ကွီပုၤမၤတဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိးဒံကိးဂၤဒဲး. နဟဲပၣ်ဖိၣ်သးလါတၢ်သးတဖျါယိအပူၤ ဖဲမဟါတနံၤအံၤလါကဟဲကွၢ်ထွဲ, သိၣ်လိ, ဒီးတၢ်စၢၤမၤစၢၤဝဲပုၤကွီဖိတဖၣ် ဖဲနကစၢ်ဒေၣ်လဲၣ်ဘၣ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးအံၤအဖၢမုၢ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပတီၢ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်နီၢ်နီၢ်လါယထံၣ်ဘၣ်ယဲအံၤမုၢ်တၢ်လါအဂ့ၢ်ဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျူးဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ဆူပဘၢဖလိၣ်ကွီ ကွီဖိ, ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်, ဝံသးစူၤပၣ်ဖျါထီၣ်နတၢ်သးစွဲကတုၤ, တၢ်နၣ်လီၤသးတဂၤဒီးတဂၤ, ဒီးတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်သးန့ၣ်အံၤကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. မုၢ်လီၤ, ယသ့ၣ်ညါလါမဟါတနံၤအံၤကဲထီၣ်သးအံၤ ကမၤဘဲဘူဝဲနသး, ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်လါနဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢ, လါတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအပူၤဒေၣ်လဲၣ် နပၣ်ဖျါထီၣ်ပထံၣ်ကီၢ်လါနတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့န့ၣ်မုၢ်တၢ်လါအရူဒိၣ်ဝဲ ဒီးပတၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလါပုၤလါအသ့ၣ် ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တၢ်မၤစ့ဆူၣ်

ခိၣ်တကးအံၤကန့ၣ်လီၤမၤတံၢ်တံၢ်ဝဲဘၢဖလိၣ်ကွီတၢ်ပညိၣ် ဒီးတၢ်ကွၢ်စိန့ၣ်ဘၣ်. ယစံးဘျူးဘၣ်န့ၣ်နီၢ်နီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါလါနအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢလါကွၢ်စိလါကဒုးဖျိးစိဝဲ တၢ်လါအိၣ်လါပဝဲညါတဖၣ် ဒီးဒိပမုၢ်ပုၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်အသိး ပဟံးန့ၢ်ဝဲပမူဒါအံၤလီၤတၢ်လီၤဆဲး လါပကမၤစၢၤလိာ်ပသးလါပဖိတၢ်တဖၣ်ကတုၤထီၣ်ဘးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လါခံကတၢ်, ဆူပပုၤတၢ်ပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်- နဆၢၣ်ထၢၣ်သယဲၤဒီးပုၤ, လါဒုးအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်မၤသကိး

တၢ်နီၢ်နီၢ်န့ၣ်လီၤ. စံးဘျူးန့ၣ်လါနမၤလါပုၤဝဲမူဒါ လါတၢ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ် ဒီးလါတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်အပူၤ နတီၢ်စၢၤမၤစၢၤန့ၣ်ပဖိလဲၣ် ဒီးပကွီပုၤမၤတဖိတဖၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးပဆၢထၢၣ်ဒဲးဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤကျၢၤန့ၣ်လီၤ.

လါတၢ်တၢ်သးတီပုၤ,

Dr. Tonja M. Williams, Interim Superintendent
CC: Members of the Board of Education